
ZAPISNIK
nastavka I 5. sjed n ice Zu pan ijske sku pðti ne Pri morsko-goranske Zu panije

22. studenog 2018. godine

Nastavak sjednice je u 10,20 sati otvorio Erik Fabijanió, predsjednik
Zupanijske skupötine Primorsko-goranske Zupanije i utvrdio da su sjednici nazoöna
33 ölana Zupanijske skup5tine.

Nakon naknadnih dolazaka sjednicije nazoöilo 36 ölanova Skup5tine.

lzostanak sa sjednice opravdao je Loris Rak.

Sjednici su nazoðni: Mario Alempijevió, .lt/arijan Baöió, Dinko Beakovió,
Franjo Butorac, Kristijan Dra1ul, Damir Dumanöió, Öedomir Dundovió, Erik Fabijanió,
Gabrijela Gorjanac Kapða, Lovorko GrZac, Jadranka Horvat, Tonö_i Hrabrió, Viktor
lvanið, Loren Kolenc, Dario Konta, Du5an Kotur, Bojan Kurelió, Zeljko Lambaöa,
Rudolf Ljubiöió, Petra Mandió, lvica Manestar, Nenad Marinac, Robert Maröanió,
Marko Mataja Mafrici, Radoslav Medica, Nerea Pulió, Vjekoslav Rubeöa, Gordana
Saröon, Srdan Srdoö, lnes Strenja, Ðanino Suöió, Sanja Tamarut, Ðurdica Tancabel,
Petar Valoviöió, Andrea Vukelió i Davor Zubovió.

ERIK FABIJANIC navodi da je 21. studenog 2018. godine ölanovima
Skup5tine proslijeden materijal ,,lnformacija o provedbi projekta i radu Centra za
gospodarenje otpadom Mariöóina", kao i prijedlog da se dnevni red dopuni toökom

lnformacija o aktualnom stanju u 3. Maju Brodogradiliétu d.d. Riieka

Zupan Primorsko-goranske Zupanije obrazloäioje razloge za uvrötenje toöke u
dnevni red sjednice, te je Zupanijska skup5tina jednoglasno (33 ,,2A") uvrstila toöku u

dnevni red.

- Nakon iznijetog, predsjednik je stavio na glasovanje prijedlog dnevnog reda, te je
Zupanijska skupötina jednoglasno (33 ,,2A") usvojila

DNEVNI RED

1. Informacija o aktualnom stanju u 3. Maju Brodogradili5tu d.d. Rijeka

2. lnformacija o provedbi projekta i radu Centra za gospodarenje otpadom Mariöóina



Toöka 1.

lnformacija o aktualnom stanju u 3. Maju Brodogradiliötu d.d. Rijeka

ERIK FABIJANIÓ navodi da su ölanovi Zupanijske skupðtine na klupe dobili
zakljuöke Gospodarskog vijeóa Hrvatske gospodarske komore Zupan'tjske komore
Rijeka.

Uvodno izlaganje podnijeli Su Predrag KneZevió, predsjednik Kriznog
stoZera, Veljko Todorovió, predsjednik Strajkaökog odbora, Juraj Soljió predsjednik
Sindikalnog odbora, Mladen Buöar, zamjenik predsjednika Kriznog stoZera, Boris
Buöanac, zamjenik predsjednika Strajkaökog odbora, Sveto Zurak, predstavnik
rukovoditelja Brodogradili5ta 3. Maj i Zlatko Miðetió, potpredsjednik Hrvatske
gospodarske komore Zupanijske komore Rijeka.

U raspravi su sudjelovali lnes Strenja, Damir Dumanöió, Dinko Beakovió,
Zeljko Lambaða, Marko wlãta;a Mafrici, Srdan Srdoö, Cedomir Dundovió, Robert
Maröanió, Mario Alempijevió, Franjo Butorac, Nenad Marinac, Tonöi Hrabrió, Zupan
Zlatko Komadina (dodatno predloZio zakljuöak pod 4.) i Erik Fabijanió.

Nakon rasprave, Zupanijska skupötina je jednoglasno (34 ,,2A") donijela
sljedeói

Zakljuéak
1. Usvaja se lnformacija o aktualnom stanju u trgovaökom druötvu 3. MAJ

brodogradili5tu d.d.

2. PodrZavaju se zahtjevi Strajkaðkog odbora, Kriznog stoZera, Sindikalnog
odbora i rukovoditelja trgovaökog dru5tva 3. MAJ brodogradiliðte d.d. koji glase:

. Zahlleva se hitna smjena Nadzornog odbora 3. MAJ brodogradili5ta d.d. i

imenovanje novog Nadzornog odbora kojeg bi ðinila dva ölana iz Pule i dva
ölana iz Rijeke, uz postojeóeg predstavnika radnika;

. Zahtjeva se hitna smjena direktora Maksimiljana Percana i imenovanje
izvanredne krizne uprave;

. ZahtJeva se vraóanje svih sluZbi natrag u 3. MAJ brodogradiliöte d.d.,
ukljuöujuói i tvornicu motora;

. Zahtleva se sudjelovanje u izradi Programa restrukturiranja Uljanika d.d.

3. Poziva se Vlada Republike Hrvatske da preuzme aktivnu ulogu u pripremu i

realizaciji Programa restrukturiranja Uljanik d.d. Pula koji osigurava dugoroðan i

samostalni razvoj 3. MAJ Brodogradiliötu d.d. Rijeka, i pronalaZenje novog
strate5kog paftnera.

_ 4. Prihvaóaju se zakljuöci Gospodarskog vijeóa Hrvatske gospodarske komore
Zupanijske komore Rijeka doneseni na sjednici od 2. listopada 2018. godine, a
vezano uz aktualno stanje u brodogradnji.



Toöka 2.
lnformacija o provedbi projekta i radu Gentra za gospodarenie otpadom

Mariéóina"

Uvodno izlaganje podnijeli su LJUDEVIT KRPAN, proöelnik Upravnog
odjela za regionalni .razvoj, infrastrukturu i upravljanje projektima, KORALJKA
VAHTAR JURKOVIC, proöelnica Upravnog odjela za prostorno uredenje,
graditeljstvo i zaðtitu_ okoliða, JOSIP DEDIC, predsjednik Uprave Ekoplus d.o.o. i

VlAOlUtlR IVUÓOVIÓ, ravnatelj Nastavnog zavoda za javno zdravstvo Primorsko-
goranske Zupanije.

Kao gosti ðlanovima Zupanijske skupötine obratili su se Josip Katalinió,
ispred Kriznog eko stoZera Mari5óina i Slaven Dobrovió, saborski zastupnik.

U raspravi su sudjelovali Nerea Pulió, Bojan Kurelió, Lovorko Gräac, Damir
Dumanöió, Dinko Beakovió, Marko Mataja Mafrici, Petra Mandió, Vjekoslav Rubeða,
Jadranka Horvat, Mario Alempijevió, Srdan Srdoö, lnes Strenja, Zeljko Lambaöa,
Tonði Hrabrió, Davor Zubovic, Andrea Vukelió, Öedomir Dundovió, Franjo Butorac,
Maja Feketic iz Fonda za zaétitu okoliöa i energetsku uöinkovitost, Josip Dedió,
Ljudevit Krpan, Koraljka Vahtar Jurkovió, Zupan Zlatko Komadina i Erik Fabijanió.

Klub ölanova Zupanijske skup5tine Mosta nezavisnih lista podnio je zakljuöke
kako slijedi:

1. Zaustavlja se rad postrojenja na Mari5óini sve dok se ne sklopi trajni ugovor s
oporabiteljem gorive komponente otpada (RDF-a). Tijekom zaustavljanja rada
neóe se zaprimati otpad na Centar.

2. Zabranjuje se daljnje preuzimanje otpada na Mariöóinu od svih jedinica lokalne
samouprave iz PGZ-a koje u svojim Odlukama o gospodarenju otpadom
nemaju jasno istaknuto odvojeno prikupljanje biorazgradivog komunalnog
otpada i koje nisu krenule s odvojenim prikupljanjem biorazgradivog
komunalnog otpada. Svaka jedinica lokalne samouprave mora postaviti
kontrolu sadräa¡a biorazgradivog komunalnog otpada. lzdvojeni biorazgradivi
komunalni otpad neóe se zaprimati na Mari5óini.

3. Zabranjuje se daljnje preuzimanje otpada na Mariðóinu od svih jedinica lokalne
samouprave koje nisu uspostavile punu funkcionalnost reciklaZnih dvori5ta.
lspunjavanje ovog uvjeta se mora potvrditi pojedinaönom kontrolom kvalitete
otpada prilikom prihvata. Niti jedna kategorija problematiðnog ili opasnog
otpada nije prihvatljiva.

4. NalaZe se Zupanijskim sluZbama da krenu u doradu Zupan'tjskog Prostornog
plana kako bi se u isti ucrtale lokacije za kompostane i sortirnice i kako bi

omoguóili jedinicama lokalne samouprave da u svoje lokalne planove ucrtaju
lokacije za kompostane i softirnice.

5. lz Proraöuna Primorsko-goranske Zupanije óe se svake godine izdvajati 10

milijuna kuna za subvencioniranje jedinica lokalne samouprave za nabavku
spremnika za biorazgradivi komunalni otpad, opreme za sortirnice i

kompostane, sve dok se za sve jedinice lokalne samouprave iz Zupanije ne
osigura navedena oprema i postrojenja.

6. Zabranjuje se zaprimanje bilo koje komponente otpada na ZCGO Mariðóina
koja dolazi izvan podruðja Primorsko-goranske Zupanije.



7. Tra1i se smjena Uprave Ekoplusa jer nisu savjesno odradili svoj posao i na
vrijeme, svim dostupnim mjerama, sprijeöili stvaranje smrada i time ugrozili
zdravlje mjeötana Viökova.

Klub ölan ova Zupanijske skupðtine Akcije mladih i Zivog zida podnijeli su
amandmane na zakljuöke predloZene od strane Zupana i to:

1. U toöki 2. iza rijeöi ,,da" dodaju se rijeöi ,,u najkraóem moguÓem roku, a ne
duljem od 30 dana".

2. U toöki 5. rijeöi ,,PredlaZe se" zamjenjuje se rijeöima,,NalaZe se".
3. U toöki 7 ., iza r'tjeöi ,,otpada" stavlja se toöka, a ostalo se briðe.
4. U toöki 8. r'rjeci ,,PredlaZe se" zamjenjuju se rijeöima,,NalaZe se".

lza toöke 8. dodaju se toöke 9., 10. i 'l I . koje glase:
9. NalaZe se Zupanu Primorsko-goranske Zupanije pokretanje izmjene

Sporazuma o uredenju odnosa u lntegralnom sustavu zbrinjavanja
komunalnog i neopasnog tehnoloökog otpada na podruöju Primorsko-
goranske Zupanije s ciljem da se postojeói naöin zbrinjavanja komunalnog
otpada na podruöju Primorsko-goranske Zupanije uskladi s pozitivim propisima
Republike Hrvatske i da se na cijelom podruöju Primorsko-goranske Zupanije i

u svim jedinicama lokalne samouprave uvede odvojeno prikupljanje
biorazgradivog komunalnog otpada u najkraóem moguóem roku a ne duZem
od 90 dana.

10. NalaZe se Zupanu Primorsko-goranske Zupanije da putem Zupanijski sluZbi i u
suradnji s jedinicama lokalne samouprave na podruöju Primorsko-goranske
Zupanije pokrene izmjene Zupanijskog prostornog plana kako bi se u istom
definirale lokacije za kompostane i sortirnice öime bi se omoguóilo jedinicama
lokalne samouprave da u svoje lokalne prostorne planove ucrtaju lokacije za
kompostane i soilirnice kao osnovni preduvjet uvodenja odvojenog
prikupljanjabiorazgradivog komunalnog otpada u najkraóem moguóem roku a
ne duZem od 180 dana.

11. NalaZe se Zupanu Primorsko-goranske Zupanije kao predsjedniku Skupðtine
trgovaökog druötva Ekoplus d.o.o. pokretanje postupka kojim bi se utvrdilo
eventualno kröenje druötvenog ugovora od strane uprave druötva, a radi
utvrdivanja odgovornosti uprave koje bi potencijalno moglo rezultirati
razrje5enjem uprave.

U ime Zupana, proöelnik Ljudevit Krpan oöitovao se na predloZene zakljuðke
odnosno amandmane kako slijedi:_

Zakljuöci Kluba ölanova Zupanijske skup5tine Mosta nezavisnih lista ne
prihvaóaju se.

Amandmani ölanova Kluba Akcije mladih i Zivog zida prihvaóaju se u toðki 5.,
7.i8.

U toöki 2., rijeöi ,,u najkraóem moguóem roku, a ne duljem od 30 dana"
zamijenit óe se rijeöima ,,u najkraóem moguóem roku, a najkasnije do kra¡a 2018.
godine".

Toöke 9., 10. i 1 1 ., ne prihvaóaju se.

Nakon rasprave, na glasovanje su najprije stavljeni zakljuöci ölanova Kluba
Most (5 ölanova bilo je ,,2A" ,17 ,,PROTIV" i 3 ,,SUZDRZANA"), ðto znaöi da zakljuöci
nisu prihvaóeni.



Zupanijska skupðtina je veóinom glasova (23 ,,2A" i 2 ,,PROT|V") donijela
sljedeói

Zakljuéak
1. Prihvaóa se lnformacija o provedbi projekta i radu Centra za gospodarenje

otpadom Mariöóina.
2. Traäi se od trgovaökog dru5tva Ekoplus d.o.o. da u najkraóem roku, a najkasnije

do kraja 2018.godine, zaustavi negativan utjecaj Centra za gospodarenje
otpadom Mariöóina na ljude iokoliö.

3. Utvrduje se da je Skup5tina trgovaökog dru5tva Ekoplus d.o.o. zaduåila Nadzorni
odbor trgovaðkog druötva Ekoplus d.o.o. da hitno, putem neovisne tvrtke
ovlaötene za pracenje stanja okoliöa (monitoring), izvr5i sve potrebne analize u
objektima i okoli5u Centra za gospodarenje otpadom Mari5óina te provede
viðednevni 24-satni monitoring rada Centra za gospodarenje otpadom Mariðóina,
kako bi se utvrdio uzrok uöestale pojave neugodnih mirisa.

4. Utvrduje se da je trgovaðko druötvo Ekoplus d.o.o., po Zakonu o raöunovodstvu,
obveznik provodenja revizije godiðnjih financijskih izvjeðóa.

5. Traäi se od Zupana Primorsko-goranske Zupanije, da po izradi izvjeðóa o reviziji
financijskog izvjeöóa trgovaökog druðtva Ekoplus d.o.o. za 2018. godinu o istom
inform ira Zupanijsku skupötinu Primorsko-goranske Zu pan ije.

6. Traåi se od Ministarstva zaðtite okoliöa i energetike da putem inspekcijskih sluZbi
izvr5i nadzor rada Centralne zone za gospodarenje otpadom Mariðóina te
poduzme sve propisane mjere sukladno zakonskim ovlastima kako bi se sprijeöio
negativan utjecaj po ljude iokolið.

7. Traäi se od Ministarstva zaötite okoliða ienergetike te Fondazazaétitu okoliöa i

energetsku uöinkovitost da osiguraju sve preduvjete za sustavan plasman goriva
iz otpada.

8. Traäi se od Zupana Primorsko-goranske Zupanije da sazove koordinaciju jedinica
lokalne samouprave s podruöja Primorsko-goranske Zupanije i njihovih trgovaökih
druötava zaduZenim za gospodarenje komunalnim otpadom na temu daljnje
provedbe uspostave integralnog sustava gospodarenja otpadom na podruöju
Primorsko-goranske Zupan'rje, sukladno zakonskim obvezama.

Sjednica je zakljuöena u 17,00 sati

ik Zupan PredsjednikTai

1 ihe Erik Fab


